
Referat af bestyrelsesmøde (nr. 76) KVUC 3. juni 2024  
Til stede:  
Fra bestyrelsen: Tim Christensen (formand), John Westhausen (næstformand), Peter Hobel, Helle Bøtcher, 
Katrine Kildgaard Nielsen, Mathilde de Kruiff, Steen Enemark Kildesgaard, Helle Borup, Niels Iversen, Neel 
Rasmus Brix, Signe Amalie Teilmann West, Stine Lisa Sandø  
Fra sekretariatet: Anita Lindquist Henriksen (rektor), Anne Nordentoft (ressourcechef), Janne Schmidt 
Damgaards (chef for det gymnasiale område), Lisa Maria Bahn Rasmussen (ledelseskonsulent) 
Gæster: Ali Qais (økonomichef) og Mette Brynaa Hansen 
 
1. Meddelelser fra formand, næstformand og rektor 
Orientering v. Tim:  

- KVUC har indgået aftale, om at KVUC skal indgå i et nyt administrativt fællesskab med VUC Lyngby 
om økonomi fra 1. juni 2024. KVUC har desuden indgået aftale om at udvide det eksisterende 
administrative fællesskab med HF & VUC København Syd om løn- og personaleadministration til 
også at omfatte VUC Lyngby fra 1. april 2024 og Frederiksberg VUC & STX fra 1. januar 2025. 
Fællesskaberne indebærer, at KVUC varetager opgaver for de nævnte VUC’er  

- Mellemværendet mellem KVUC og Industriens Pension efter udtrædelse af lejemålet i Sankt Petri 
Passage 1 er endeligt afregnet. Omkostningerne til retablering er afholdt indenfor den fastsatte 
ramme.  

Tim bemærkede afslutningsvis, at Anita under seminardelen vil komme nærmere ind på de politiske 
drøftelser vedr. ungdomsuddannelserne, som pågår.  

Orientering v. Anita: 
- VUC-sektoren er opmærksom og aktiv i pressen ift. den kommende reform af ungdomsuddannelser.  
- KVUC har haft besøg i april af Lars Løkke Rasmussen om, hvordan vi sikrer uddannelse for de 

mange, og i juni af en tværgående ministeriel arbejdsgruppe som var interesseret i at høre om 
danskundervisningen, som pt. varetages af både kommunale og private aktører.  

- Det første af en række arrangementer v. Brobyggerne har været afholdt i Studiesalen d. 9. april. 
- Margrethe Vestager har holdt et oplæg om kunstig intelligens for elever og kursister på KVUC 
- Uddannelsesudvalget holdt i april et spændende møde om perspektiver på brug af AI ift. læse og 

skrivesvage kursister/elever med oplæg af konsulent Jimmi Østergaard Nielsen fra KVUC’s Læse- og 
skrivecenter (LSC).  

- Lektor i historie på KVUC, Morten Lassen, har holdt oplæg i forbindelse med udgivelsen af hans bog 
om ”historien som våben” 

- I maj var KVUC vært for endnu et seminar om Gymnasial Supplering (GS) med fokus på EUD og GS 
som trivselsfaktor. På seminaret deltog repræsentanter fra BUVM (STUK og STIL).  

- KVUC har haft besøg af uddannelsesinstitutioner fra bl.a. Norge og Island og fra LGBT+ Danmark, 
som holdt oplæg på HF-inklusion.  

- Studiesalen er indstillet til Renoverprisen 2024 og ”longlistet” som et af de 14 bedste projekter. 
- Samarbejdsudvalget har holdt temamøde med fokus på KVUC som arbejdsplads i relation til den nye 

strategi 
- På HF har der været afholdt gallafest med lanciers i Studiesalen.  

Økonomisk rapportering 
Ali gennemgik aktivitetsprognosen for 1. halvår, jf. bilag 1, og konkluderede, at der pt. tegner sig en 
overordnet fremgang på 3% i forhold til budgettet for første halvår, svarende til 31 årskursister (+40 
årskursister på HF og GS og -9 årskursister på AVU). 

I relation til den fortsatte nedgang på AVU bemærkede medarbejderrepræsentanterne, at KVUC er nødt til 
at afvise flere unge under 25 år, som ønsker at tage en AVU- fremfor en FGU-uddannelse.  

Ali gennemgik herefter aktivitetsprognosen for 2. halvår, som pt. er på niveau med budgettet, og 
orienterede om, at den samlede aktivitetsprognose for 2024 pt. viser en fremgang på 1% i forhold til 
budgettet.  

Ali gennemgik herefter prognosen for øvrige indtægter, herunder indtægtsdækkede virksomhed (IDV) samt 
tilskudsdækkede aktiviteter, herunder FVU branchedansk og SPS.   



Ali konkluderede at prognosen for 1. halvår sammenlagt viser en forbedring på +4,9 mio. kr. i forhold til 
budgettet.  

3. Kvalitetssystemet KVUC – afrapportering 2023-24 og opfølgningsplan for 
2024-25 v. Mette Brynaa Hansen og Janne Schmidt Damgaards 
 
Mette Brynaa Hansen præsenterede de undersøgelser, der danner baggrund for udarbejdelse af rapport og 
opfølgningsplan, jf. bilag 2:  

- Elevtrivselsundersøgelsen (ETU) er en fast spørgeramme udarbejdet af ministeriet og er 
udelukkende målrettet elever på den 2-årige HF.  Det er en kvantitativ undersøgelse, som suppleres 
med en høring i kursistrådet.  

- Kursisttrivselsundersøgelsen (KTU) er en lokalt forankret undersøgelse, hvor øvrige kursister stilles 
de samme spørgsmål som i ETU’en, så trivslen kan sammenlignes på tværs af KVUC’s uddannelser.  

- Undervisningsmiljøvurderingen (UMV) skal normalt kun gennemføres hver 3. år, men KVUC har valgt 
at gennemføre den igen i år. Den omfatter alle elever og kursister på KVUC. I 
undervisningsmiljøvurderingen skal det samlede undervisningsmiljø vurderes, og her er tre 
dimensioner i spil: det psykiske, fysiske og æstetiske undervisningsmiljø.  

- Nøgletal  
- Elevevaluering baseret på samtaler med de enkelte elever.  
- Evaluering af indsatsen ”det gode klasserum” på den 2-årige HF.  

 
Mette fremhævede nogle af resultaterne fra undersøgelsen, og nævnte bl.a. følgende:  

- At KVUC ligger stadig på gennemsnittet i forhold til mobning (jf. ETU’en), men det er steget en 
smule, evt. grundet at målgruppen på KVUC er blevet yngre, og noget af kommunikationen foregår 
på SoMe. Mette fremhævede her KVUC’s antimobbestrategi, og at mobning tages op som tema på 
en ungdomskonference for elever på den 2-årige HF til efteråret.  

- At ETU og KTU viser at langt størstedelen af elever og kursister er glade for at gå i skole på KVUC. 
- At nogle kursister i KTU’en udtrykker ønske om hjælp til at holde koncentrationen.  
- At svarene i UMV’en vidner om at der er et trygt læringsmiljø, hvor kursister bl.a. tør spørge lærere 

om hjælp. Nogle oplever dog udfordringer med støj, fx rungen på gangene, men arbejdet med dette 
er allerede prioriteret (en indsats som ligger i KVUC’s teknikgruppe) 
 

Mette orienterede videre om evaluering af indsatsen ”det gode klasserum” for den 2-årige HF på KVUC, som 
har fokus på at skabe et trygt og udviklende klasserumsmiljø med tydelige værdier og regler samt støtte til 
trivsel. Undersøgelsen af det gode klasserum viser bl.a. at: 

- Lærerne er glade for, at der er sat ind overfor udfordringer i klasserummet, selvom der stadig er 
behov for nogle justeringer af indsatsen.  

- Eleverne har været glade for bl.a. klassens tid.  
 
Janne gennemgik udviklingsprojekter og indsatser i 2024-25, som indgår i opfølgningsplanen, jf. bilag 2, og 
bemærkede afslutningsvis, at opfølgningsplanen skal ligge på hjemmesiden.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning og godkendte afrapportering og opfølgningsplan.  
 
4. Opdatering af bestyrelsens årshjul v. Anita 
Bestyrelsens årshjul er sidst vedtaget 17. september 2019. Siden er der løbende foretaget tilføjelser, som er 
implementeret i det reviderede årshjul (bilag 3). 

Bestyrelsen godkendte det reviderede årshjul.    
 
5. Meddelelser og evt. 
Der var ikke noget til evt.  
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